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Nuuk, 22. februar 2010

I  henhold  til  Inatsisartuts  forretningsorden  §36  stk.  1  fremsender  jeg  følgende  spørgsmål  til 
Naalakkersuisut:

Naalakkersuisut  besluttede,  at  dispensationen  fra  Hjemmestyrets  bekendtgørelse  om 
mærkning  af  levnedsmidler,  gældende  for  områderne  Upernavik,  Uummannaq  og 
Østgrønland nu skulle dreje sig om 1 måned og ikke som tidligere 3 måneder hvilket nu vil 
resultere i Pilersuisut butikkerne i de respektive steder vil smide madvarer ud for tusindvis af 
kroner  fordi  de  ikke er  blevet  informeret  om, at  Naalakkersuisut  har  planer  om at  lave 
bekendtgørelsen om inden Pilersuisut foretog deres bestilling af varer for denne vintersæson. 
Den klagemulighed de havde inden 4 uger fra skrivelsen blev fulgt af Pilersuisoq Tasiilaq 
uden at de fik svar, hvad er grunden til denne? Hvad er begrundelsen for at Naalakkersuisut 
foretog  denne  beslutning  om  ændring  af  bekendtgørelse  uden  forudvarsling  for  denne 
handling?
 (Medlem af Inatsisartut Aleqa Hammond, Siumut)

Begrundelse
I  forbindelse  med  orienteringsrejse  besøgte  jeg  Pilersuisoq  Tasiilaq.  Her  blev  der  gjort  mig 
opmærksom på, at Pilersuisoq Tasiilaq havde fået en skrivelse per 14.01.10, om at dispensation fra 
Hjemmestyrets bekendtgørelse om mærkning af levnedsmidler, gældende for områderne Upernavik, 
Uummannaq og Østgrønland nu skulle gælde for en måned og ikke tre måneder som tidligere. 

Dette har nu resulteret i, at de måtte og vil fremover smide madvarer ud som de havde regnet med 
kunne blive solgt ifølge den tidligere bekendtgørelse. Madvarer de har indkøbt ifølge den tidligere 
bekendtgørelse. De er ikke blevet informeret forud og der er ikke blevet forvarslet om at man havde 
planer om en ændring i bekendtgørelsen. Dette vil resultere i dårlige resultater for regnskabet.

Pilersuisoq Tasiilaq er blevet bekendtgjort med, at de kunne klage over denne beslutning inden 4 
uger  efter  modtagelse  af  henvendelse  med  Naalakkersuisoq  Ove  Karl  Berthelsens  underskrift, 
hvilket de så har gjort uden svar. Hvad er begrundelsen for ikke at svare?

Jeg ønsker samtidig også at få oplyst hvad årsagen er til at man valgte at lave bekendtgørelsen om 
uden forud  informering  af  Pilersuisoq  Tasiilaq  og  om dette  også  gælder  for  de  andre  steder  i 
kysten?

Jeg ønsker at få spørgsmålet besvaret indenfor 10 dage.

Med venlig hilsen

Aleqa Hammond

Siumut


